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 ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ 
  ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ   ΒΟΙΩΤΙΑΣ  

    ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
     
 
 

Τρίτη, 6 Σεπτεμβρίου 2022 
 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
          
 
Προς τον Υπουργό Εργασίας & Κοινωνικών Υποθέσεων, κ. Κ. Χατζηδάκη   
 
 
Θέμα: «Απαιτείται άμεση λήψη μέτρων για την αποφυγή των εργατικών 
ατυχημάτων» 

 

Κύριε Υπουργέ,  

Η Ομοσπονδία Συλλόγων Τεχνικών Επιχειρήσεων Ελλάδας (ΟΣΕΤΕΕ) κατέγραψε 
ήδη 67 ατυχήματα το πρώτο οκτάμηνο του 2022, στα οποία 34 εργαζόμενοι 
έχασαν τη ζωή τους, ενώ αρκετοί έχουν υποστεί σοβαρές αναπηρίες, χωρίς να 
υπολογίζονται τα «κρυμμένα» εργατικά δυστυχήματα που δεν καταγράφονται. 
Επιπλέον, στους νεκρούς εργαζόμενους προστέθηκαν προχθές, 4 Σεπτεμβρίου 
2022 άλλα τρία (3) θύματα: δύο (2) εργαζόμενοι από έκρηξη σε εργασίες 
συγκόλλησης σε εκτροφείο- συσκευαστήριο ψαριών στην Πρέβεζα και ένας (1) 
17χρονος διανομέας στον Ωρωπό. 

Ταυτόχρονα, τον Μάϊο του 2022, τα κράτη μέλη, εργαζόμενοι και εργοδότες, στο 
πλαίσιο της συμβουλευτικής επιτροπής της ΕΕ για την ασφάλεια και την υγεία 
στον χώρο εργασίας (ACSH), κατέληξαν σε συμφωνία σχετικά με την ανάγκη να 
αναγνωριστεί η COVID-19 ως επαγγελματική ασθένεια στον τομέα της υγείας, της 
κοινωνικής πρόνοιας και της παροχής κατ' οίκον βοήθειας και, στο πλαίσιο της 
πανδημίας, σε τομείς δραστηριοτήτων με αποδεδειγμένο κίνδυνο λοίμωξης, και 
υποστήριξαν την επικαιροποίηση του ενωσιακού καταλόγου επαγγελματικών 
ασθενειών. 
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Επειδή τα θανατηφόρα εργατικά ατυχήματα προκαλούν θλίψη στις τοπικές 
κοινωνίες, αλλά και αναστάτωση, ανησυχία και ερωτηματικά, 

Επειδή οι σοβαρές ελλείψεις σε μέτρα υγείας και ασφάλειας στους χώρους 
εργασίας και η έλλειψη απαιτούμενων ελέγχων οδηγούν σε δυστυχήματα που 
στερούν την ζωή των εργαζομένων, 

Επειδή οι αρμόδιες ελεγκτικές Αρχές καλούνται να ασκήσουν το ελεγκτικό τους 
έργο εξίσου κάτω από την απειλή της πανδημίας και συχνά χωρίς υποδομή και 
στελέχωση,  

Επειδή είναι ευθύνη της Κυβέρνησης και των αρμοδίων αρχών να 
εντατικοποιήσουν, ουσιαστικοποιήσουν και να αυστηροποιήσουν τους ελέγχους, 
ώστε η λίστα με τα εργατικά δυστυχήματα στη χώρα μας επιτέλους να μειωθεί, 
αν όχι να κλείσει, 

Επειδή η ένταξη της νόσου COVID-19 στον Εθνικό κατάλογο επαγγελματικών 
ασθενειών είναι απολύτως απαραίτητη αλλά και συνιστά και διεθνή υποχρέωση 
της χώρας,  

Επειδή η Κυβέρνηση μέχρι στιγμής, έχει αρνηθεί να εντάξει της νόσου COVID-19 
στον Εθνικό Κατάλογο Επαγγελματικών ασθενειών (π.δ. 41/2012), αγνοώντας τις 
κοινοβουλευτικές παρεμβάσεις και την τροπολογία που έχει κατατεθεί κατ’ 
επανάληψη από το ΠΑΣΟΚ - Κίνημα Αλλαγής, 

 

Ερωτάσθε κ. Υπουργέ: 

1. Σε ποιους παράγοντες αποδίδετε την ραγδαία αύξηση των εργατικών 
δυστυχημάτων; Πως εξηγείτε ότι ενώ μειώνονται στη Ε.Ε., σύμφωνα και 
με παραδοχή της Συνομοσπονδίας των Ευρωπαϊκών Συνδικάτων, στην 
χώρα μας έχουμε ραγδαία αύξηση; 

2. Τι μέτρα θα λάβετε ώστε οι συνθήκες εργασίας και τα μέτρα υγείας και 
ασφάλειας να είναι τέτοιου επιπέδου ώστε να αποφευχθούν τέτοιας 
φύσεως εργατικά και να μην θρηνήσουμε άλλους νεκρούς; 

3. Προτίθεσθε να προβείτε στην άσκηση πιέσεων και εποπτείας με σκοπό την 
επιβολή κυρώσεων στις επιχειρήσεις που δεν επιδεικνύουν τη δέουσα 
επιμέλεια προς αποτροπή των εργατικών ατυχημάτων; 

4. Θα υλοποιήσετε τη δημιουργία Φορέα Ασφάλισης Επαγγελματικού 
Κινδύνου και Ασθενειών ώστε να επιβραβεύονται οι εργοδότες που τηρούν 
την νομοθεσία στην ΥΑΕ και να καταλογίζονται υψηλά ασφάλιστρα σε 
εκείνους που δεν τηρούν το νομικό πλαίσιο με αποτέλεσμα την ύπαρξη 
ατυχημάτων στους εργαζομένους τους; Αν ναι, ποιος είναι ο σχεδιασμός 
και ποιο το χρονοδιάγραμμα υλοποίησής του;  



 

3 

5. Προτίθεσθε να εντάξετε την COVID-19 στον Εθνικό κατάλογο 
επαγγελματικών ασθενειών (Π.Δ.41/2012), σε συμμόρφωση με τη 
σύσταση 2003/670/ΕΚ/19-9-2003 της Επιτροπής των Ευρωπαϊκών 
Κοινοτήτων της 19.09.2003, «Σχετικά με τον ευρωπαϊκό κατάλογο των 
επαγγελματικών ασθενειών» (EE L 238/25.9.2003) και την 2000/54/ΕΚ 
Οδηγία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, της 18ης 
Σεπτεμβρίου 2000, όπως ισχύει, για την προστασία των εργαζομένων από 
κινδύνους που διατρέχουν λόγω έκθεσής τους σε βιολογικούς παράγοντες 
κατά την εργασία (έβδομη ειδική οδηγία κατά την έννοια του άρθρου 16 
παράγραφος 1 της οδηγίας 89/391/ΕΟΚ);  

6. Σκοπεύετε να υιοθετήσετε την πρόταση του Κινήματος Αλλαγής για 
απονομή σε εργαζόμενους και τις οικογένειές τους σύνταξης αναπηρίας ή 
θανάτου, που επήλθαν κατά την εργασία ή εξαιτίας αυτής από COVID-19; 

 

 
 Ο ερωτών Βουλευτής, 

 
 
 
 

Γιώργος Μουλκιώτης 
 




